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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 

Készült: Halimba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2020. július 08-án 
17.00 órakor kezdődő nyilvános üléséről 

 
Ülés helye: A Nyirádi Közös Önkormányzati Hivatal Halimbai Kirendeltség hivatali helyiségében  

(Halimba, Petőfi S. u. 16.) 
 
Jelen vannak:  Kovácsné Véber Eszter polgármester 
   Lukács Zsanett alpolgármester 
   Dr. Katona Éva Rozália önkormányzati képviselő 
   Kovács Alexandra önkormányzati képviselő 
   Rostáné Dél Tímea önkormányzati képviselő 
   Molnár József önkormányzati képviselő 
 
A képviselő-testület létszáma:              7 fő  

Jelenlévő képviselők létszáma:   6 fő 

Tanácskozási joggal meghívott vendégek: dr. Németh Mária Anita jegyző 

Vajai Sándor halimbai lakos – a 2019. október 13-i önkormányzati képviselői választásokon indult. 
Kovács Zsolt önkormányzati képviselő lemondása okán a Halimbai Választási Bizottság az ülést 
követő napra összehívott ülésén a listán következő jelöltnek, Vajai Sándornak osztja majd ki a 
mandátumot. 
 
Az ülést vezeti:  Kovácsné Véber Eszter polgármester 

Jegyzőkönyvvezető:  Gombosné Rákli Beáta igazgatási ügyintéző 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester megállapítja, hogy az ülésen 6 önkormányzati képviselő jelen 
van, a képviselő-testület határozatképes, a nyilvános ülést megnyitja. Tájékoztatja a résztvevőket, 
hogy a meghívó és az abban szereplő napirendi pontok kiküldésre kerültek. 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester szavazásra teszi fel a nyilvános ülés napirendjét. 
 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete 6 igen szavazattal - egyhangúlag – az 
alábbi határozatot hozta: 

 
 

53/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
mai nyilvános ülésének napirendjét az alábbiak szerint 
fogadja el: 
 

 
1. Beszámoló a veszélyhelyzet időszaka alatt meghozott 
polgármesteri döntésekről 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
2. Tájékoztató az átruházott hatáskörben hozott 
polgármesteri döntésekről 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
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3. Halimba Község Önkormányzatának 2020. évi 
költségvetésének módosítása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
4. A közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló 
önkormányzati rendelet megalkotása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
5. A foglalkoztatáshoz kötődő lakhatási támogatási 
programról szóló 9/2019. (VI.27.) önkormányzati rendelet 
módosítása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
6. A szociális igazgatásról, valamint a szociális és 
gyermekvédelmi ellátásokról szóló 8/2020. (VI.15.) 
önkormányzati rendelet módosítása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
7.  Döntés a Művelődési Ház-IKSZT helyiségeinek és egyéb 
eszközeinek bérbeadásával kapcsolatos díjtételekről 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
8. A keresztény és nemzeti jelképek használata az 
önkormányzati és oktatási intézményekben tárgyú 
képviselői  indítvány megtárgyalása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
9. Vegyes ügyek 
 
 
 

 
NAPIREND TÁRGYALÁSA 

 
 

1. Beszámoló a veszélyhelyzet időszaka alatt meghozott polgármesteri döntésekről 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Ehhez a napirendi ponthoz kiküldtük az anyagot. 
Összességében, ahogy a veszélyhelyzet kezdetén tájékoztattam a képviselő testületet, azokról a 
dolgokról hoztam döntést a képviselőtestület helyett, amelyek határidősek voltak vagy valamilyen ok 
miatt nem tűrtek halasztást, ezeket foglaltuk össze ebben a napirendi pontban. Van-e ehhez a 
napirendi ponthoz kérdés vagy észrevétel? 
 
 
A beszámolóhoz kérdés, vélemény, észrevétel nem hangzik el, ezért Kovácsné Véber Eszter 
polgármester az előterjesztést szavazásra bocsátja. 

 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
 

54/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 40/2020. (III.11.) 
Korm.rendelettel kihirdetett veszélyhelyzet időszaka alatt meghozott 
polgármesteri döntésekről szóló beszámolót elfogadja. 
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2. Tájékoztató az átruházott hatáskörben hozott polgármesteri döntésekről 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Szintén kiküldtük az előterjesztést. Van-e ehhez kérdés vagy 
észrevétel? 
 
Az előterjesztéshez kérdés, vélemény, észrevétel nem hangzik el, ezért Kovácsné Véber Eszter 
polgármester az előterjesztést szavazásra bocsátja. 
 
  

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
55/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 

 
Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2020. március 1-
je és 2020. július 3-a között időszakban, átruházott hatáskörben 
meghozott polgármesteri határozatokról szóló beszámolót elfogadja. 
 

 
 
 
3. Halimba Község Önkormányzatának 2020. évi költségvetésének módosítása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A költségvetést meghatározott időpontokban kell módosítani 
a képviselő testületnek, ez itt az aktuális módosítás az eddigi változások függvényében. Torma-Szabó 
Anettnek nagyon köszönöm a munkáját, szépen összefésülte, ami változott és amit tudnunk kell. 
Szeretném kérdezni, hogy kérdés vagy észrevétel van-e ehhez az előterjesztéshez? 
 
Az előterjesztéshez kérdés, vélemény, észrevétel nem hangzik el, ezért Kovácsné Véber Eszter 
polgármester az előterjesztést szavazásra bocsátja. 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
 
  

56/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat 
2020. évi költségvetéséről szóló 3/2020. (II.26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendelet-tervezetet elfogadja, és _/2020. (VII..) 
számon rendeletei közé iktatja. 

 
 
 
4. A közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Korábban is felmerült testületi üléseken, hogy bizonyos 
viselkedésformákat próbáljunk meg szigorúbban szankcionálni vagy egyáltalán szankcionálni és erre 
született ez a rendelet-tervezet. Szeretném kérdezni, hogy sikerült-e áttanulmányozni és van e kérdés, 
javaslat. 
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Rostáné Dél Tímea képviselő: Halimba község neve a Halimba Kristálynál mennyire megengedett? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A cég kért engedélyt a névhasználtra az akkori képviselő-
testülettől, hogy használhassák Halimba nevét. Büszkén adtuk meg nekik az engedélyt, mert nagyon 
dinamikusan fejlődő cég és az egész világba viszi településünk nevét.  
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: 7-es ponthoz lenne észrevételem. Jobban ki kellene hangsúlyozni a 
fűnyírást, nemcsak a gyomokat. Az „ingatlan tisztán tartása” részt kicsit pontosítani kellene, mert más, 
ha valaki építkezik és törmelék van az udvaron, mint az, amikor a működésképtelen autók évekig az 
udvaron állnak. A fűnyírási kötelezettség terjedjen ki a ház előtti egy méteres részre is. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A fűnyírás kötelezettsége az útig terjed, ebben még az árok 
is benne van.  
 
Molnár József képviselő: Van olyan telek, ahol 6-8 autó rohad. Ezek veszélyes hulladékok, a 
veszélyes hulladék tárolása magánembernek is tilos. Az állattartásnál pedig nagyon a kutyákra van 
kihangsúlyozva a tervezet, legalább zárójelben szerepeljen a macska is. Valahol lehetne szabályozni, 
korlátozni a macskatartást és a haszonállat-tartást. A szaporulatok számát is korlátozni kellene. 
 
Dr. Németh Mária Anita jegyző: Az állatok számába nem szólhat bele az önkormányzat. Erre van 
alkotmánybírósági döntés, úgyhogy nem lehet leszabályozni. Ezt az előterjesztést egy alapnak 
gondoltuk, ezt lehet bővíteni, szélesíteni.  
 
Lukács Zsanett polgármester: Erről a rendeletről hogyan fognak tudomást szerezni a halimbai 
lakosok? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Halimbai hírek útján, honlapon. Első körben figyelmeztetjük 
az érintetteket, akik megszegik a rendeletet, utána pedig bírság kerül kiküldésre. 
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: Ki fogja ellenőrizni, hogy befizették-e a büntetést? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Próbaképpen körbejártuk a falut és feljegyeztük, hogy hol 
van tűrhetetlen állapot. Teszünk időszakonként hasonló bejárást. De polgári bejelentés alapján is 
elindul majd az eljárás. Illetve hivatalból is indítható. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Hogyan fogják behajtani a pénzt? Korábbiakban sem tudtak semmit 
elérni. Ez fog valamire vezetni?  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Eddig nekünk is más hatóságokhoz kellett fordulni ilyen 
ügyekben, ez a rendelet pedig pont arról szólna, hogy itt helyen tudjunk intézkedni. Jegyző asszony e 
rendelet alapján tudja kiszabni a bírságot, ha nem fizetik be, akkor behajtás indítható.  
 
Lukács Zsanett alpolgármester: A tervezetben szereplő házszámtábla kihelyezése kötelező lesz? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Igen, a tulajdonos felelőssége ennek kihelyezése. A jövő évi 
költségvetésbe betervezheti a képviselőtestület az egységes utcanév táblák kihelyezését is.  
 
Molnár József képviselő: Én irtózom ezektől a mozgóárusoktól, akik házhoz jönnek. Volt olyan, hogy 
házhoz jöttek, engem félretolt, aztán végigment az udvaromon. Ez veszélyes, mert szerintem sokszor 
ilyenkor terepszemlét tartanak a későbbi betöréshez. 
 
Kovács Véber Eszter polgármester: Tapasztaltam én is ezt. Egyszer kérdeztem ilyen árusoktól, 
van-e engedélyük, mire azt válaszolták, hogy nekik mindenre van engedélyük. Aztán bemutatkoztam, 
hogy én vagyok a polgármester, mire bevágódott az autóba és elhajtott. Beszéltem az ajkai 
rendőrséggel, azt kérték, hogy ilyen esetben egyenesben hívjuk a 112-őt. 
 
Lukács Zsanett alpolgármester: Szerintem ezt tudatosítani kellene a Halimbai Hírekben is. 
 
Molnár József képviselő: A veszélyes hulladékok kezelését (tárolás, megsemmisítés) részletezni 
kellene, mert ezek nem köztudomású dolgok.   
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dr. Németh Mária Anita jegyző: Kérem, hogy szövegszerű módosító javaslattal szíveskedjenek élni. 
Előbb a módosítást kell megszavazni, azt követően pedig magát a módosított rendelet-tervezetet. 
Rostáné Dél Tímea képviselő asszony gondolataihoz csatlakozva az alábbi kiegészítést javaslom a 
rendelet-tervezet 7. § (4) bekezdéséhez: a mondatot javaslom kiegészíteni a „hulladékmentesítés” 
szóval. A rendelet-tervezet 7. § (4) bekezdése tehát a következőképpen hangozna: „Megsérti a 
közösségi együttélés alapvető szabályait, aki nem gondoskodik ingatlana udvarának tisztántartásáról, 
gyommentesítéséről, hulladékmentesítéséről.” 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Kérem, aki egyetért azzal, hogy a 7. § (4) bekezdése helyett 
a Jegyző Asszony által megfogalmazott mondat szerepeljen a rendeletben, kézfeltartással jelezze. 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
57/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 

 
Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy 
a közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló rendelet-tervezet 7. § 
(4) bekezdése a következő legyen: Megsérti a közösségi együttélés 
alapvető szabályait, aki nem gondoskodik ingatlana udvarának 
tisztántartásáról, gyommentesítéséről, hulladékmentesítéséről. 

 
 
További kérdés nem lévén Kovácsné Véber Eszter a módosított rendelet-tervezetet szavazásra 
bocsátja.  
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
58/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 

 
Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a közösségi 
együttélés alapvető szabályait sértő magatartásokról szóló rendelet-
tervezetet elfogadja és _/2020. (_._) számon önkormányzati rendeletei 
közé iktatja. 

 
5. A foglalkoztatáshoz kötődő lakhatási támogatási programról szóló 9/2019. (VI.27.) 
önkormányzati rendelet módosítása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A napirendi ponthoz van kérdés, észrevétel? 
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: Pontosítani kellene az igénylők körét és megfelelően tájékoztatni a 
lakosságot. A tavalyi évben nem volt elég pályázó, most jobban el kell juttatni a lakossághoz ezt a 
pályázati lehetőséget érthetően, köznyelven. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A Halimbai hírekben benne lesz. A közszférában dolgozók, 
és a hiányszakmákban dolgozók a célcsoportja ennek a pályázatnak. 
 
Vajai Sándor képviselő: Mi minősül hiányszakmának? 
 
Molnár József képviselő: A Kormányhivatal foglalkoztatási részénél van erről lista szerintem. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Beszéltem az EFOP-os pályázatírókkal. Ők azt mondták, 
hogy ajkai cégeket kérdeztek írásban, hogy mi minősül hiányszakmának, de nem kaptak érdemi 
választ. Nehéz kérdés ez, mert időszakonként változik, mi hiányszakma. Az üveggyárban például 
lehet üvegfúvó hiányszakma, de most, hogy bezárt az ajkai üveggyár és egy csomó ember kikerült 
onnan, most éppen pont most nem hiányszakma az üvegfúvó. A munkáltatótól kell a pályázónak 



6 

 

 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2020. július 08-i nyilvános ülésének jegyzőkönyve 

igazolást hozni, hogy ő hiányszakmában dolgozik. Az igazolás a testületnek már egy könnyebbség az 
elbírálásnál. 
 
Molnár József képviselő: Gyakorlatilag, aki műszaki területen, fizikai területen dolgozik, legyen az 
kőműves vagy CNC esztergályos, az hiányszakma. Senki nem szeret már fizikai munkát végezni. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A közszolgáltatásban is sok a hiányszakma. Hiány van 
pedagógusból, óvónőből, köztisztviselőből. 
 
dr. Németh Mária Anita jegyző: A pályázati koordinátor is elmondta, hogy megkerestek több ajkai 
céget kérdezve, hogy mi a hiányszakma, de talán két helyről, ha kaptak választ. A beérkezett 
pályázatok alapján a testület döntötte el, hogy kik kapjanak támogatás és a pályázók között 
rangsoroltak. Az egészségügyi dolgozókat igyekeztek támogatni. 
 
Az előterjesztéshez több kérdés, vélemény, észrevétel nem hangzik el, ezért Kovácsné Véber Eszter 
polgármester az előterjesztést szavazásra bocsátja. 
 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
59/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 

 
Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a foglalkoztatáshoz 
kötődő lakhatási támogatási programról szóló 9/2019. (VI.27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet 
elfogadja, és _/2020. (_._) számon önkormányzati rendeletei közé iktatja. 

 
 
 
6. A szociális igazgatásról, valamint a szociális és gyermekvédelmi ellátásokról szóló 8/2020. 
(VI.15.) önkormányzati rendelet módosítása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A napirendi ponthoz van kérdés, észrevétel? 
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: A polgármester fogja gyakorolni a jogkört, hogy legyen vagy ne 
legyen karácsonyi és iskolakezdési támogatás? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Nem. Az első napirendi pontban szerepeltek azok a 
döntések, amelyeket a képviselő testület megkérdezése nélkül egyedül hoztam meg, ahhoz 
mellékelten kiküldtük a szociális igazgatásról, valamint a szociális és gyermekjóléti ellátásokról szóló 
rendeletet, amelyet elfogadtam a veszélyhelyzet ideje alatt. Ez a rendeletmódosítás arra vonatkozik, 
hogy az iskolakezdési támogatás nem 10.000 Ft/fő, hanem a jelentős elvonások miatt csökkent 
költségvetés miatt maximum 10.000 Ft/fő. 
 
Egyéb kérdés nem hangzik el, ezért Kovácsné Véber Eszter polgármester az előterjesztést 
szavazásra bocsátja. 
 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
60/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 

 
Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a szociális 
igazgatásról, valamint a szociális és gyermekjóléti szolgáltatásokról szóló 
8/2020. (VI.15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-
tervezetet elfogadja, és _/2020. (_._) számon önkormányzati rendeletei 
közé iktatja. 
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7. Döntés a Művelődési Ház-IKSZT helyiségeinek és egyéb eszközeinek bérbeadásával 
kapcsolatos díjtételekről 
     Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
 
Lukács Zsanett alpolgármester: A nem helyi lakosoknak esetleg lehetne emelni a terem bérleti díjat, 
mivel nem ismerjük őket. Egyre gyakoribb a megkeresés, a helyi lakosoknak adhatunk így 
kedvezményt, mint ahogy máshol is szokás. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A 3-as és 4-es pontban szereplő rendezvényeknél legyen 
kétszeres díj a nem helyi lakosoknak? 
 
Lukács Zsanett alpolgármester: Igen, véleményem szerint ki fogják bérelni a helyiséget emelt 
összegért is. 
 
dr. Németh Mária Anita jegyző: Az előterjesztés szövegében szereplő 3-as és 4-es pont, vagy a 
határozati javaslatban szereplő 3-as és 4-es pont, mert a határozati javaslat – a bővített tartalma miatt 
– más sorszámokat tartalmaz. Rögzíteni kellene, hogy halimbai lakosok a településen állandó 
lakóhellyel rendelkező lakosok. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Igaz. Az előterjesztés 3. és 4. pontja. Akkor a módosító 
indítvány úgy hangzik, hogy a rendezvény 0-4 óra időtartamig 10.000,- Ft, halimbai lakosoknak 5.000,- 
Ft, a rendezvény 4-8 óra időtartamig 20.000,- Ft, halimbai lakosoknak 10.000,- Ft. Halimbai lakosok a 
Halimbán állandó lakóhellyel rendelkező ügyfelek. A határozati javaslatban feltüntetett többi összeg 
változatlan marad. 
 
Kovácsné Véber Eszter szavazásra teszi fel Lukács Zsanett módosító indítványát.  
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
61/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 

 
Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Művelődési Ház – 
IKSZT helyiségeinek és egyéb eszközeinek bérbeadása esetén a 
következő szövegű módosító indítványt elfogadja: „a rendezvény 0-4 óra 
időtartamig 10.000,- Ft, halimbai lakosoknak 5.000,- Ft, a rendezvény 4-8 
óra időtartamig 20.000,- Ft, halimbai lakosoknak 10.000,- Ft. Halimbai 
lakosok a Halimbán állandó lakóhellyel rendelkező ügyfelek.” 

 
Kovácsné Véber Eszter polgármester az imént elfogadott módosítással egybefoglalt határozati 
javaslatot teszi fel szavazásra.  
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az 
alábbi határozatot hozta: 

 
62/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 

 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Művelődési Ház-
IKSZT helyiségeinek és egyéb eszközeinek bérbeadása esetén 2020. 
július 10. napjától az alábbi díjakat állapítja meg: 
1. Nagyrendezvény, bál: 50.000,- Ft/alkalom 

Kaució: 100.000,- Ft az esetleges rongálás, károkozás költségeinek 
fedezésére. 

2. Házasságkötés, lakodalom: 50.000,- Ft 
Kaució: 100.000,- Ft az esetleges rongálás, károkozás költségeinek 
fedezésére. 

3. Konferencia: 20.000,- Ft/alkalom. 
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4. Rendezvény 0-4 óra időtartamig: 10.000,- Ft/alkalom 
        halimbai lakosoknak: 5.000,- Ft/alkalom 

5. Rendezvény 4-8 óra időtartamig: 20.000,- Ft/alkalom 
                   halimbai lakosoknak: 10.000,- Ft/alkalom 
Halimbai lakosok a településen állandó lakóhellyel rendelkező 
ügyfelek. 

6. Egyéb költségek: 
a) evőeszköz. 50,- Ft/készlet 
b) abrosz: 800,- Ft/darab 
c) tányér, pohár: 50,- Ft/darab 

 
    Helyi intézmények, civil szervezetek részére a bérleti díj 0,- Ft. 
 
    Közérdekű igénybevétel esetén a polgármester a fent megállapítottaktól 
eltérő bérleti díjat állapíthat meg. 
 
A Képviselő-testület a 44/2017. (IV.26.) Kt. határozatát hatályon kívül helyezi. 

 
 
8. A keresztény és nemzeti jelképek használata az önkormányzati és oktatási intézményekben 
tárgyú képviselői indítvány megtárgyalása 
    Előterjesztő: Kovácsné Véber Eszter polgármester 
 
Molnár József képviselő: Nem gondoltam, hogy ebből az indítványból hitvitát nyissunk, nem az 
önkormányzat dolga, hogy hitvitát nyissunk. A másik, ha már itt számszerűségről van szó, az 56% 
csak több mint a 3%. A másik személyes megjegyzés feléd Eszter, a Te egyik gyereked katolikus 
iskolába jár, ahol minden helyiségben feszület volt. Abszolút nem értek egyet ezzel a melléfűzött 
dologgal. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Mivel én református vagyok, a református dolgokhoz tudok 
hozzászólni, ezért tettem hozzá, hogy például. Azt gondolom, hogy a más vallásúaknak vagy vallás 
nélkülieknek is hasonló problémáik lehetnek. Ez a kérdés szerintem önkormányzati szempontból nem 
releváns. A nemzeti jelképek használata az önkormányzat feladata, ennek eleget is teszünk. A 
keresztény jelképek használata pedig nem feladata az önkormányzatnak. A személyes 
megjegyzésedre, a gyermekem valóban katolikus iskolába jár, de református istentiszteleteket 
látogatja, erről kell igazolást vinnünk. De ez tényleg nem tartozik a tárgyhoz. 
 
Molnár József képviselő: Nem gondolom, hogy zászlók kihelyezésének kérdése túlzás lenne a 
vállalkozók és bármely magyar ember részéről, de ez mindenkinek lelkiismereti kérdés. Én azt 
szerettem volna elérni, hogy határozatban szólítsa fel az önkormányzat a lakosságot és a helyi 
vállalkozókat, hogy helyezzek el helyiségeikben nemzeti jelképeket. Itt arról van szó, hogy volt itt egy 
március 15-e, ahol azt hiszem, hogy az iskolán és az önkormányzaton kívül sehol nem volt lobogó 
elhelyezve. Ilyen falu, város még egy az országban nincs, hogy egy nemzetiszínű zászlót sem képes 
az önkormányzat kirakatni. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Hová kellene nemzetiszínű zászlókat kitenni? 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Forgalmasabb helyeken, mint például a buszmegállóban a 
lámpatestekre, de lehetne csináltatni zászlótartókat és oda.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Ezt én abszolút támogatom, csak azt szeretném kérni, hogy 
az ilyen jellegű beszerzéseknél nézzük meg a költségvetésben azt a sort, ahol az ilyen jellegű 
beszerzés összegét elképzelhetőnek tartjuk átcsoportosítani. Természetes, hogy egy városban kerül 
arra pénz, hogy nagyobb mértékű beruházásokat tervezzenek, de én egyelőre nem látom azt a sort a 
költségvetésben, ami ezt lehetővé tenné. Javaslom, hogy a jövő évi költségvetésbe tervezzük be 
nemzeti jelképek vásárlását. 
 
Molnár József képviselő: Ez nem beruházás, hanem akarat. Magyarok vagyunk. Próbáljunk meg 
magyarok lenni, magyarként viselkedni, nekünk egy bizonyos példamutatás is kötelességünk lenne. 
Azt gondolom, hogy ez még nem túlzás, nem magyarkodás, azon kívül, hogy maga a hazafiság egy 
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forrás, ami többet jelent sokszor a pénznél. Ez teljesen mindenkinek becsületbeli, morális kérdés. Ha 
mi ilyen alacsony szinten állunk morálisan, akkor én szégyellem magam, hogy ilyen faluban születtem. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Tulajdonképpen ez nem kötelez senkit semmire sem. A halimbai 
újságban vagy a neten fel lehet tenni, hogy megkérjük a lakosságot, hogy március 15., augusztus 20. 
vagy ilyen napokon, aki úgy gondolja, tegyen ki egy magyar zászlót. Ezzel nem sértünk senkit sem. 
Aki úgy gondolja, tesz ki, aki nem, nem. De a falut legalább az Önkormányzat annyira becsülje, hogy a 
nyilvános helyeken pl. posta, buszmegálló, azért, ha valaki keresztülmegy a falun, azért lássa, hogy 
valamilyen ünnep van. Hátha eszébe jut, hogy ünnep van, mert kinn vannak a zászlók.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Molnár képviselő úr javaslata második részének semmi más 
akadálya nincs, minthogy akarattal nem lehet fizetni a zászlókészítőknél, de javaslom, hogy a 
következő évi költségvetésbe a testület tervezze be. A jövő évi költségvetés tárgyalásakor javaslom 
felvetni ezt a kérdést. Válasszuk szét a kérdést. Egyrészt ünnepnapokon közterületeken a zászlók 
elhelyezésének nem látom akadályát, de eddig nem merült fel rá igény. Erre költségvetési keretet 
egyik testület sem biztosított eddig. Ezt megtehetjük, mint képviselő testület, hogy a jövő évi 
költségvetésbe beletervezzük az addigra felmért mennyiségű zászlótartó és zászló beszerezését. 
Viszont a lakosok felszólítását zászló kihelyezésére személy szerint nem támogatom, azt gondolom, 
aki szeretne kitenni zászlót, az eddig is megtette, és ebbe nem kellene beleszólni. Harmadsorban 
pedig a keresztény jelképek önkormányzati használata nem tartozik a képviselő testület feladatai 
közé. Én ezt a három témát szerettem volna körülhatárolni, mert szerintem ez három külön gondolat. 
És ettől függetlenük, ha valaki nem írja elő a lakosságnak, hogy mit csináljanak, az nem jelenti azt, 
hogy nem tartja magát magyarnak, hanem egész egyszerűen tiszteletben tartja a másik 
meggyőződését vagy éppenséggel a gyakorlatát.  
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Én nem azt mondtam, felszólítani a lakosokat, hanem megkérni őket 
az újságon keresztük, hogy ha ünnep van, legyenek szívesek, díszítsék fel zászlóval a házuk oldalát. 
Ennyi. Aki akarja, megteszi, aki nem, az nem.  Nem felszólítás, kérés ez.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Itt a képviselő úr javaslatában az szerepel, hogy 
határozatban szólítsa fel a lakosságot. 
 
Molnár József képviselő: Kérje, kérje.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Én nem gondolom, hogy határozatban kellene kérni, de 
akkor erről a három dologról akkor külön is szavazhatunk. Akkor három külön határozatot hozunk, én 
úgy gondolom. Az első határozat a keresztény jelképek használatával kapcsolatban, a határozati 
javaslatom az, hogy a keresztény jelképek használata nem az önkormányzat feladata. Aki ezzel 
egyetért, az kérem, kézfeltartással jelezze! 
 
 
Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete 4 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza 
 

63/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 

 
Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy a 
keresztény jelképek használata nem az önkormányzat feladata. 

 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A második határozati javaslat, hogy kérje az önkormányzat a 
lakosságot különös tekintettel a vállalkozásokra, hogy nemzeti ünnepek alkalmával telephelyeiket és 
lakóhelyüket feldíszítsék a nemzeti zászlóval. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze! 
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Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete 2 igen és 4 nem szavazattal, tartózkodás nélkül 
az alábbi határozatot hozza:  
 
    

64/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 
 

Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete nem ért egyet azzal, hogy a 
képviselő-testület kérje fel a lakosságot, különös tekintettel a vállalkozásokra, hogy 
nemzeti ünnepek alkalmával telephelyeiket és lakóhelyüket díszítsék fel a nemzeti 
zászlóval.  
 
 

Kovácsné Véber Eszter polgármester: A harmadik pedig, hogy a következő évi költségvetésben a 
képviselő-testület szándékában áll betervezni a közterület zászlók értékét. 
 
dr. Németh Mária Anita jegyző: Itt tehát összeg nélkül arról kell döntést hozni, hogy Halimba Község 
Önkormányzata képviselő-testülete kinyilvánítja azon szándékát, hogy a 2021. évi költségvetésbe 
betervezi a közterületeken elhelyezendő nemzetiszínű zászlók megvásárlásának és kihelyezésének 
költségeit. A költségek pontos összegét a 2021. évi költségvetés tárgyalásakor fogja meghatározni. A 
feladat felelőse a polgármester és a jegyző, határideje pedig az önkormányzat 2021. évi 
költségvetésének elfogadása. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Aki ezzel egyetért, az kérem, kézfeltartással jelezze! 
 
Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza:  
 

65/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 
 

Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete kinyilvánítja azon szándékát, 
hogy az önkormányzat 2021. évi költségvetésébe betervezi a közterületen 
elhelyezendő nemzeti színű zászlók beszerzésének és kihelyezésének költségeit. 
A költségek pontos összegét a 2021. évi költségvetés tárgyalásakor fogja 
meghatározni. 
 
Felelős: polgármester és jegyző 
Határidő: az önkormányzat 2021. évi költségvetésének elfogadása 
 

 
9.  Vegyes ügyek 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Itt még van egypár dolog. Három, határozatot igénylő dolog 
és néhány tájékoztatás. A bölcsőde beruházásnál, mint a képviselő testület előtt ismeretes, a 
támogatási összeg nem fedezi az építkezés költségét. A különbözet 8.505.384 Ft. A korábbi képviselő 
testület már hozott egy határozatot arról, hogy többlettámogatási kérelmet nyújt be. Azóta változtak 
bizonyos összegek, így azt gondolom, hogy hozzunk egy újabb határozatot arra, hogy 
többlettámogatási kérelmet nyújtunk be, most már a pontosan ismert összegekkel, bízva a pozitív 
elbírálásban. Van-e ehhez kérdés, javaslat? 
 
Dr. Katona Éva Rozália képviselő: Miért van ez a hatalmas különbség? Ez hány százaléka a teljes 
beruházásnak? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Egyrészt az időtényező miatt.  Amikor beadunk egy 
pályázatot, annak benyújtásától számítva akár másfél évig is tart, mire elbírálják Tehát az eltérés 
egyrészt az időközben adódó árnövekedésből is származik. 9.46 % a különbözet.  
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Molnár József képviselő: Szeretném emlékeztetni a képviselő testületet, hogy mikor erről szó volt az 
elmúlt évben, javasoltam, hogy vizsgáltassuk meg szakértőkkel ezt a költségvetést, miután abban 
duplikációk voltak, vannak. Erre nem került sor. Úgy gondolom, az első dolog, hogy nézzük meg, hogy 
mit meg hogyan akarunk kifizetni, meg milyen szerződést akarunk kötni.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Hosszú tervezés után alakult ki ez a terv és ez a 
költségvetés, tehát a költségvetés elég megalapozott volt, hogy a képviselő testület döntsön. A másik 
pedig, hogy jelzem, hogy nincsenek duplikációk benne a költségvetésben. Az, hogy bizonyos 
munkákat részletesen leírtak, és az több sort foglal el, az nem azt jelenti, hogy többszörösére 
emelkedik a költség, hanem pusztán arról van szó, hogy pontosan leírták, hogy mi az, amit kell 
csinálni és mi az, ami anyag kell hozzá. Azt gondolom, hogy ezt már akkor is megtárgyaltuk és a 
tervező úr megnyugtató válaszokat adott.   
 
Dr. Katona Éva Rozália képviselő: A többlettámogatási igényt feltétlenül be kell nyújtani. Van 
remény, hogy ezt elnyerjük? Mennyi az átfutási ideje? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Volt már rá példa, hogy adtak. Azt gondolom, hogy ez 
nagyságrendileg nem olyan nagy összeg. A mi többlettámogatási igényünknél nagyságrendekkel 
nagyobb összegek fordulnak elő máshol, tehát ilyen 30%-os eltérések is vannak a környező 
településeken, amikről tudunk. Reménykedjünk, hogy támogatni fogják. Az átfutási időt nem tudom 
megmondani. Lehet, hogy még a héten, de legkésőbb a jövő hét elején el tud menni ez a kérvény. 
Erről a helyettes államtitkár úr dönt a Pénzügyminisztériumban.  
 
dr. Németh Mária Anita jegyző: Az átfutási idő függ attól is, mennyi kérelem fut be. A 
projektmenedzsment úgy tájékoztatott, hogyha kapunk, az még mindenképpen az idei évi 
költségvetésből kell, hogy menjen. A határozati javaslat tehát, hogy Halimba Község Önkormányzata 
képviselő-testülete megállapítja, hogy a TOP 1.4.1-16-VE1-2017-00005 azonosítószámú, „Hársfa 
Óvoda és Egységes Óvoda-Bölcsőde kapacitásfejlesztése és bővítése” című projekt megvalósítása az 
elnyert támogatási összeghez képest 8.505.384,- Ft összegű többletköltséget jelent a Támogatási 
Szerződés megkötését követően eltelt időszakban bekövetkezett építőipari áremelkedések miatt. 
 
Kinyilvánítja azon szándékát, hogy az európai uniós forrásból finanszírozott egyes projektek 
költségnövekménye támogathatóságáról szóló 17/2017. (II.1.) Korm.rendelet szabályai szerint többlet-
támogatási igényt nyújt be 8.505.384,- Ft összegre az Irányító Hatósághoz. Felhatalmazza a 
polgármestert a többlet-támogatási igénylés benyújtására és az ezzel kapcsolatos valamennyi 
intézkedés megtételére. Felelős a polgármester, határidő azonnal. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: egyéb kérdés van ehhez?  
 
Több kérdés nem lévén, Kovácsné Véber Eszter szavazásra bocsátja a kérdést. 
 
 
Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete 6 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza:  
 

66/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 
 

Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete megállapítja, hogy a TOP 
1.4.1-16-VE1-2017-00005 azonosítószámú, „Hársfa Óvoda és Egységes Óvoda-
Bölcsőde kapacitásfejlesztése és bővítése” című projekt megvalósítása az elnyert 
támogatási összeghez képest 8.505.384,- Ft összegű többletköltséget jelent a 
Támogatási Szerződés megkötését követően eltelt időszakban bekövetkezett 
építőipari áremelkedések miatt. 
 
Kinyilvánítja azon szándékát, hogy az európai uniós forrásból finanszírozott egyes 
projektek költségnövekménye támogathatóságáról szóló 17/2017. (II.1.) 
Korm.rendelet szabályai szerint többlet-támogatási igényt nyújt be 8.505.384,- Ft 
összegre az Irányító Hatósághoz. 
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Felhatalmazza a polgármestert a többlet-támogatási igénylés benyújtására és az 
ezzel kapcsolatos valamennyi intézkedés megtételére. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal  
 
 

 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A múltkori képviselő-testületi ülésen már tájékoztattam a 
testületet a belügyminisztériumi pályázatról. Azóta nagyon sokat dolgoztunk rajta. Azt gondolom 
helyesnek ezzel kapcsolatban, és erre kaptam megerősítést is, hogy nem a teljes összegre pályázunk, 
hanem egy kisebb összegre, ugyanis valószínűleg úgy bírálják el ezeket a pályázatokat, hogy 
lehetőleg több önkormányzatnak jusson. Ezért az a javaslatom, hogy az iskola előtti útszakasz előtti 
járdaszakasz legyen benne, illetve ehhez kapcsolódóan ott a csapadékvíz-elvezetés megoldása. Az 
iskola nagykapujától a Bányász utca irányában az első árokig a föld alatt menne el a csapadékvíz-
elvezető csatorna, és ehhez a KLIK hozzákapcsolódhatna az iskola udvarának legmélyebb pontjától a 
csatlakozási pontig, ugyanis erre az idei évre terveztek be költségvetést. Nyilván, ha ez a pályázat 
nyer, akkor ezt a kettőt érdemes összehangolni és jövőre megvalósítani. Azt gondolom, hogy ezzel 
egy hosszú távú, megnyugtató megoldása lenne egyrészt az útminőségének is, másrészt pedig az 
iskola csapadékvíz-elvezetésének és nem romlana továbbá a kisiskola állapota attól, hogyha esik az 
eső, ott állandóan áll az esővíz. Javaslom, hogy ezt a pályázatot – aminek a pontos összegét még 
nem tudom, tizenhárom és tizennégymillió forint közötti lesz az összeg -, tehát tizenhárommillió forint 
keretösszeget javaslok. Javaslom tehát a testületnek, hogy hozzunk határozatot arról, hogy 
tizenhárommillió forint keretösszegig adhassak be pályázatot a Belügyminisztériumba. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Azt szeretném kérdezni itt átgondolva, hogy miért a Bányász utca felé 
kell vinni? Milyen mély ott az árok? Nem lenne egyszerűbb a Petőfi utca felé levinni? Ha megnézzük, 
a víz hegynek nem folyik. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Az az igazság, hogy mindkét verizót megvizsgáltuk, én is 
templom melletti megoldást gondoltam először. De hívtam egy útépítő mérnököt és egy kivitelezőt és 
kettőjükkel együtt megnéztük, be is szinteztük a területet. Ők azt mondták, hogy ez az egyszerűbb és 
nagyszerűbb megoldást, ugyanis a templom felé menő úton még emelkedik is. Ott egy sokkal 
nagyobb munkaárkot kellene ásni, másrészt pedig hosszabb, harmadrészt meg ott van az a kút, 
amiről nem tudjuk, hogy a földben merre, hogyan helyezkedik el. Ők azt mondták, hogy ez a 
célszerűbb és jó megoldás. Hogy hol fog kiérni ez a cső? A sarkon van egy ház, a Béke utca és már a 
Bányász utca felé a sarkon, annak van egy nem használt autóbejárója, az alatt még elmenne. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Az Rákóczi utca. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Igen, a Rákóczi utca szerint van számozva. De az a lényeg, 
hogy a Béke utca sarkán van egy ingatlan, annak van egy nagykapuja, és az alatt még a földben 
menne a cső, és utána az ároknak kezd nagyobb lenni a lejtése és ott jönne ki a felszínre. 
 
Vajai Sándor. Csak mondtad, hogy a kis iskolának az udvarából. Namost a kisiskola udvara az 
legalább fél méterrel lejjebb van, mint a szint. Ha ott lehozzuk a csatornát olyan mélyre, de mindegy, 
nem akarok belekötni. Meg lesz pályáztatva ez a munka? Mert például a Bakonykarszt is vállal ilyen 
munkákat.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Igen, itt majd három árajánlatot kell kérnünk. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Az új utcánál is a Bakonykarszt csinálta a szintezést három háznál. 
Amúgy azt gondolom, hogyha a markoló többet húz egy kanállal a templom fele, nem történik semmi. 
A kút meg, ami ott van, úgy emlékszem már gyerekkoromban sem nagyon használták. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A pályázathoz be kell adni egy tervet. Ezen a tervező már 
dolgozik, és a beadási határidő az péntek, 10-e. Holnap kapom meg azt a tervet. Ha minden jól megy 
és megnyerjük a pályázatot, akkor az alapján a terv alapján kell kiválasztani a kivitelezőt, és ezen a 
ponton természetesen nyilván több kivitelezőt kell megkeresnünk és a legkedvezőbb pályázatot 
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elfogadni. Ott akkor már nyomvonal-módosításra nem lesz lehetőség, viszont azt gondolom, hogy 
nem véletlen javasolták a szakemberek, hogy ezt a verziót támogassuk.  
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Nincs ebből gond, ha elfolyik arra is. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Ezt már kimérték a szakemberek. 
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: Azt mondtad, Eszter, hogy ennek október 22-e körül van az 
elbírálása. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Ez így van. 
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: Akkor már előtte, szeptemberben meg kellene hívni Egyházi Andreát 
a tankerülettől a helyszínre, hogy a saját részüket ők is meg tudják csinálni. Azt a pénzt nyári 
munkákra kapta az iskola a tankerülettől, nehogy ezen bukjon el a dolog, hogy esetleg nyer a 
pályázat, de kifele már nem fogjuk tudni kivezetni.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Még a nyáron szeretnék az Egyházi Andreával ezzel 
kapcsolatban beszélni, hogy próbáljuk meg ezt így összehangolni. Egyébként ma délelőtt a Fenyvesi 
Zoltán képviselő úr volt kint a helyszínen és együtt is megnéztük. Ő támogatja, hogy ilyen 
összefogással próbáljuk megvalósítani ezt a dolgot. Tényleg nem állapot az, hogy a gyerekek ott 
akkora vizet kerülgetnek. BM-es pályázaton még sosem nyertünk, de lehet, hogy tényleg az volt a 
probléma, hogy mindig maximális összegre pályáztunk. Javaslom a képviselő-testületnek, hogy adjuk 
be ezt a pályázatot. Aki egyetért vele, kérem, kézfeltartással jelezze! 
 
 
Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az alábbi 
határozatot hozza:  
 

67/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete pályázatot nyújt be a 
Magyarország 2020. évi költségvetéséről szóló 2019. évi LXXI. törvény 3. melléklet 
II. pont a), b) és c) pontok szerinti „Önkormányzati feladatellátást szolgáló 
fejlesztések támogatása” című pályázatra, a c) Belterületi utak, járdák, hidak 
felújítása alcélokra. 
 
Megállapítja, hogy a beruházás összes költsége 12.706.668,- Ft, melyből 
9.530.001,- Ft az igényelt támogatás, és 3.176.667,- Ft az önerő összege.  
 
Kinyilvánítja, hogy a 3.176.667,- Ft önerő Halimba Község Önkormányzata 
költségvetésében rendelkezésre áll. A pályázati önrész forrása Halimba Község 
Önkormányzata 2020. évi költségvetéséről szóló 3/2020. (II.26.) önkormányzati 
rendelet 7. melléklet 2. sor Általános tartalék jogcíme. 
 
Felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtásával kapcsolatos intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2020. július 10. 
Felelős: polgármester 

 
 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Az új utcában, a Vadvirág utcában a telekár kérdésében még 
e-mailben érdeklődtem a képviselő-testület véleményéről a veszélyhelyzet ideje alatt, de 
polgármesteri döntést nem hoztam róla, ezért ez most a képviselő-testületre vár. A többségi vélemény 
az volt, hogy 3,5 millió nettó forintért adjuk a telkeket és ebből a ház elkészülte után 2 millió forintot 
adjunk vissza a családoknak. Ha ez így megfelel, akkor így kellene meghoznunk a döntést. A 
határozati javaslat az lenne, hogy Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete a Vadvirág 
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utcában kialakított telkeket 3,5 millió forintos áron kívánja adásvétel útján értékesíteni. A vételárból a 
lakóingatlan felépülését követően 2 millió forintot támogatásként visszaadni az ingatlan 
megvásárlójának. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Erről már régebben is volt szó, de nagyon nagy tolakodás nem volt a 
telkekért. Én már akkor javasoltam, hogy úgy, ahogy a szomszéd településeken, Szőcön és Nyirádon 
is, olcsón oda kell adni a telkeket, hogy a falu azon nyerjen, hogy a gyerekek ide járjanak iskolába, 
óvodába. Kikötéseket kell tenni, pl. a telket húsz évig nem adhatja el, nem árulhatja. Most csak 
mondtam egy számot a húsz évvel. De hogy olcsón meg tudják venni, hogy építkezzenek, az a 3,5 
millió forint kicsit húzós és akkor nem beszéltünk arról, hogy Halimba nem frekventált hely. 
Építkezhetnek Rendeken is, Ajkán is, ott is árulják a telkeket, sok helyre mentünk csatornát bekötni, 
nagyon sok ház nő ki a földből. Nem tartom szerencsének azt, hogy ilyen drágán áruljuk a telket, mert 
azzal nem fogjuk idecsalogatni az embereket, hanem olyan megoldást kell találni, hogy ne hagyjuk 
azt, hogy innen elköltözzön, eladja a telket, a házat. Olyan szerződést kell kötni, hogy idekössük tíz 
évre, tizenötre, hogy a gyerekei iskolába, óvodába. Mert a falu csak akkor marad fenn, ha van iskola, 
mert elnéptelenedik, elmegy mindenki. 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Az az igazság, biztosan emlékszel arra, hogy amikor az 
Akácfa utca telkei kerültek értékesítésre. Ki volt kötve, hogy hány éven belül kell beépíteni, stb, és 
ugye volt, aki nem építette be. Innentől kezdve azon a beépítetlen telken nem volt gyerek és nehéz 
volt visszaszerezni az önkormányzatnak, holott már új vevő lett volna rá. Ezt a verziót, hogy 3,5 millió 
a telek, de amikor kész a ház, 2 milliót visszaadunk, tehát másfél millióért adjuk az összközműves 
telket, minden rajta van, a víz, villany, csatorna, gáz, ami egyébként az Önkormányzatnak többe 
került, mint 3,5 millió forint, de mi másfél millióért adjuk, és azt gondolom, aki komolyan gondolja az 
építkezést, az le fogja tenni a 3,5 millió forintot ezért a telekért. És amikor neki kész a háza, és 
visszakap két milliót, abból nagyon boldogan berendezi a házat, megépíti a konyhabútort, kerítést, 
miegymást, amit akar. Aki komolyan gondolja, az igenis tegyen le 3,5 millió forintot abban a tudatban, 
hogy visszakap két milliót. Ezzel tulajdonképpen olcsón adtuk neki a telket, de motiváltuk az 
építkezésre. A másik felvetésedre pedig, hogy kössük helyhez a lakosokat, én azt gondolom, hogy a 
realitás az nem ez. Akkor fog valaki itt maradni, ha jól érzi magát, ha van munkája, ha úgy érzi, hogy a 
gyereke biztonságban van az óvodában, jól fejlődik az iskolában, ezek a dolgok azt gondolom, hogy itt 
tartják az embereket. Ha valaki építkezik, az általában nem fél évre tervez. A harmadik dolog, amit 
említettél, hogy Halimba nem frekventált hely, azt tudom mondani, hogy az. Erre a négy telekre az 
utóbbi néhány hónapban kb 5-6 érdeklődő volt és ebből két telekre gyakorlatilag mihelyt a döntést 
meghozzuk, és erről értesülnek, szeretnének jönni és szerződést kötni. Az utóbbi időben nagyon 
megnőtt az érdeklődés egyrészt az építési telkek iránt, másrészt a használt házak iránt is. Ez a falusi 
CSOK, hogy lehet használt házra és felújításra is használni, ez azért meglendítette kicsit a halimbai 
ingatlanpiacot. Több olyan családról tudok, akik folyamatosan nézik a halimbai ingatlanokat, hogy 
mikor tudnának már venni egy használt házat, mert az összes, ami eladó volt, az tulajdonképpen már 
elkelt, egy-két nem túl jó vételtől eltekintve. Azt gondolom, hogy itt már nem az a helyzet van, ami a 
2010-es évek elején, amikor a gazdasági válság miatt tényleg nulla érdeklődés volt a telkek iránt, 
hanem most egy fellendülő periódusban vagyunk, és erre kell most a képviselő-testületnek reagálnia. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Én örülnék neki legjobban.  
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: Eszter, a legelső teleknél van betontörmelék. Az kié? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: A Takácséké. Azért van négy telek, mert az első kettő a 
Takácséké. 
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: Azzal nem lehetne valamit kezdeni? 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Dehogynem, árulják, csak nem annyiért, amennyiért hozzájutottak. Már 
tíz millió forint környékén vannak.  
 
 Kovácsné Véber Eszter polgármester: A mostani rendeletünk alapján egy felszólítás tud menni a 
betontömbök miatt. Az útépítési engedélyünk a Vadvirág utcára az a jövő évben jár le. Úgy gondolom, 
hogy ha az első két telket megveszik, akkor abból a pénzből mindjárt megrendelném a költségvetésbe 
egyébként betervezett útalapot, ami az első hat telekhez biztosítaná a bejárást. Ez csak egy murvás 
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útalap. Akkor ők is be tudnának járni a telkükhöz, és az építési engedélyünk sem járna le. Ha megfelel 
a határozat  a telek áráról, akkor kérem kézfeltartással jelezzék! 
 
Halimba Község Önkormányzata képviselő-testülete 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az alábbi 
határozatot hozza:  
 

68/2020. (VII.08.) KÉPVISELŐ-TESTÜLETI HATÁROZAT 
 

Halimba Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Vadvirág utcában 
kialakított építési telkek árát 3.500.000,- Ft-ban állapítja meg azzal, hogy 
amennyiben az építési telket megvásárló tulajdonos azon lakóépületet épít, az 
épület elkészültét követően 2.000.000,- Ft-ot a vételárból az 
ingatlantulajdonos visszakap. 
 
Felkéri a polgármestert, hogy az építési telkek értékesítésével kapcsolatos 
intézkedéseket tegye meg. 

 
 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Egyéb tájékoztatásként elmondom, hogy a játszótér 
pályázatot beadtam, a hiánypótlás megérkezett, azt is beadtam, úgyhogy most már csak az elbírálást 
várjuk. Ez egy Magyar Falu Programos pályázat, a Dózsa utca felső részén levő akácosnál egy 
nagyon helyes kis tervet készített a Hornyák Attila egyébként teljesen ingyen. A Magyar Falu 
Programban az orvosi eszköz pályázatunkon közel kétmillió forintot nyertünk, ezeket az eszközöket 
már meg is rendeltük. A Magyar Falu Programban az a jó, hogy gyors ütemben zajlik, tehát 60 nap az 
elbírálás, 60 plusz 5 napon belül már a pénzt is ideküldik, akkor lehet megvalósítani és közben nem 
évülnek el az árajánlataink, amiket a pályázathoz benyújtottunk. Nagyon örülök, hogy ezt sikerült 
megnyerni. Ebből a doktornő rendelőjébe két receptnyomtató, egy laptop, különböző kisebb eszközök, 
ilyen fertőtlenítőszer-adagoló, szemkukucska, fülkukucska, látásvizsgáló eszközök, EKG készülék, 
vérnyomásmérők, lázmérők vannak benne. A védőnőnek a helyiségébe pedig egy vizsgálóasztal, egy 
kartotékszekrény, szintén egy laptop, és ott is látásvizsgáló, és egyéb ilyen apróbb eszközök, amik a 
mindennapi munkához szükségesek. Még egy Magyar Falu pályázatot fogunk benyújtani, 
pontosabban az EJHA Egyesület, mert civil része is van a Magyar Falu Programnak. Ebben az 
önkormányzat közös hivatala segít az Egyesületnek a pályázat benyújtásában. Ez a bányászati 
örökség megőrzésére vonatkozó pályázat lesz. Idén 100 éves a bauxitbányászat. Egyébként ehhez 
kapcsolódóan szeretném jelezni, hogy megjelent a Varga József által szerkesztett könyv a bányászat 
100 éves évfordulójára. Egy kis ünnepséget szeretne az ősszel valamikor, amikor a helyi, még élő, 
bányászatban dolgozóknak átadna 1-1 példányt. Az EJHA Egyesületre visszatérve, a Malomvölgyi 
tűzrakó hely a hétvégén teljesen újjáépült az EJHA Egyesületnek köszönjük az áldozatos munkáját. 
Nagyon jól sikerült akció volt, és tényleg kulturált körülmények között lehet ott újra szalonnát sütni. A 
padokat és az egyeseket majd vissza kell rakni, de szinte teljesen kész van. A Legényszállóval 
kapcsolatban a hasznosításáról mindenképpen gondolkodnunk kell. Ezen a héten két lehetőség is 
megtalált minket. Az egyik hogy egy megváltozott munkaképességűek munkahelyét üzemeltető, 
országos lefedettségű cég járt itt ma nálam, akik megtekintettél az épületet és gondolkodnak az 
esetleges bérlésében. Valószínűleg lenne is igény a környéken erre, mármint a munkavállalók 
részéről. A másik pedig hogy holnap a Balatoni Ökomúzeum Projekt keretében a Némedi Sándor úr 
fog hozzám jönni. Még tavaly, alpolgármesterként voltam a Balatoni Ökomúzeum Projekt keretében 
konferenciákon. Úgy kell elképzelni a Balatoni Ökomúzeumot, hogy nem egy épület, ami egy 
múzeum, hanem ez egy hatalmas terület, ami egy térinformatikai rendszerrel van lefedve, és 
mindenféle dolog össze van benne gyűjtve, ami látnivaló, akár a gyógynövénykertünk és még sok-sok 
minden itt a Balaton környékén. Úgy tűnik, hogy ebben a projektben is lenne lehetőség pályázatokra. 
Még nem tudom a pontos részleteket. Ha esetleg a legényszálló épületére lehetne pályázni, mint 
turistaszállóra, akkor az is egy jó lehetőség lehetne a falunak bevételre szert tenni és a turizmust egy 
kicsit fejleszteni. A következő témánk a temető mögötti kerítés témaköre. A temetőnek van egy 
tartalék területe, ahol jelenleg most a zöldhulladék-lerakást engedélyeztük. Ebből vannak problémák, 
ugyanis a lakosok sajnos nem mindig oda, nem mindig azt és nem mindig úgy rakják le a hulladékot, 
ezért az a javaslat érkezett a karbantartók részéről, hogy mi lenne, ha bekerítenénk azt a területet is, 
lenne rajta egy kapu, és akkor hozhatnék a lakosok a zöldhulladékot, amikor a karbantartók 
beengedik őket. Jelezni kellene az önkormányzatnál, hogy mikor mit szeretnének hozni, és akkor 
tulajdonképpen felügyelnénk valamilyen szinten azt, hogy kommunális hulladék, lomtalanításból 
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származó hulladék ne kerülhessen be, de ugyanakkor mégis megmaradna a lehetőség. Amikor a 
temető annyira bővül, hogy ezt a tartalék területet igénybe kell vennünk, akkor csak a közte és a 
temető közötti kerítést kellene lebontani. Úgyhogy én azt gondolom, hogy ez egy jó gondolat. Ez a 
költségvetésnek a karbantartási kisebb költségeket összefoglaló részébe beleférni, mert egyenlőre jól 
állunk a karbantartási összegekkel.  
 
Lukács Zsanett alpolgármester: Ez csak hétköznaponként lenne vagy milyen időpontokban? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Azt gondolom, hogy ki kellene jelölnünk egy napot, mondjuk 
a pénteket, vagy még inkább a hétfőt, mert mondjuk, ha valaki hétvégén rak rendet, és akkor azt 
mondani, hogyha valaki szeretne zöldhulladékot elhelyezni, akkor egy telefon az önkormányzatnak és 
az adott karbantartó kimegy és beengedi. Én nem zárkózom el attól, hogy adott esetben délután is 
legyen időpont. Nyilván az Attiláék azt a negyedórát majd lecsússzák egy másik napon, akkor azért 
rugalmas lenne. 
 
Dr. Katona Éva Rozália képviselő: Ajkán is a leveleket zsákokba gyűjtik, és leteszik, meg van 
határozva, hogy hol, de közterületen és azt az önkormányzat összeszedi. Nem a tulajdonosnak kell 
telefonálgatni, hogy mikor vigye a zöldhulladékot. Ajkán csak le kell tenni zsákokba és az 
önkormányzat összegyűjti. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Ez a lehetőség Halimbán is megvan már több éve, de senki nem él 
vele. Be kell menni az AVAR Ajkához, bent kap köbös zsákot, telerakja levéllel, kiteszi és el fogják 
vinni a kukával együtt. Akinek van szemétszállítási papírja, fizet, annak elviszik zsákokban. 
 
Dr. Katona Éva Rozália képviselő: Erről például nem tud szinte senki. Meg kellene írni a Halimbai 
Hírekben. 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Ez zöldhulladékra vonatkozik. Beírjuk a Halimbai Hírekbe. 
 
Vajai Sándor halimbai lakos: Van egy javaslatom a Malomvölgyi tűzrakó hellyel kapcsolatban. A 
vandálok miatt nem biztos, hogy sokáig fog megmaradni. Lehet kapni harmincezer forintért 
vadkamerát. Minden mozgásra reagál, éjjellátó, felvesz mindent. Pár naponta oda kell menni, 
megnézni a felvételt.  
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Erről beszéltünk már az EJHA gyűlésen, mert tavasszal a 
Malomvölgyben a játszótéri eszközöket megrongálták, elég jelentős rongálás volt. Beszéltünk róla, 
hogy szeretnénk-e még oda játszótéri eszközöket, és ha igen, hogyan védjük meg őket. Azt 
gondolom, hogy a Malomvölgy, mint pihenőpark és játszótér, egy népszerű hely. Pontosan ezekben a 
vadkamerákban gondolkodtunk. Még egy dolog, ami ezt kiegészíti. A kimenő út, ugye a Petőfi utca, ott 
a Mohos Bálinték adnának hozzá helyet és áramot is, csak a kamerát kellene megvenni. Éppen ma 
délelőtt voltunk Nyirádon az ottani kamerarendszer és a körzeti megbízotti iroda átadásán. Egy ilyen 
kamerarendszer kiépítési, ami a teljes településen a közterületeket figyeli, nem egy kis összeg, 
tízmilliós nagyságrendben kell gondolkodni. Az EFOP pályázatban – amiben a lakhatási támogatás is 
benne van – van olyan lehetőség, hogy minden településre néhány kamera beszerzése. Ez még 
folyamatban van, az árajánlatokkal vagyok bajban, mert sokkal nagyobb a költsége, mint ami a 
pályázatba be van tervezve. Azt gondolom, hogy egy olyan rendszert kellene elkezdeni építeni, ami 
ugyanúgy, ahogy Nyirádon megvalósult, bővíthető. A két kamera van benne ebben a pályázatban, de 
ha lesz még kamera, csatlakoztatható legyen. Egyedül a körzeti megbízott férhet hozzá a 
felvételekhez, hogy a GDPR szabályok is be legyenek tartva. Ez is  fontos része a kamerás 
megfigyelésnek, hogy mindenféle személyiségi jogokat, meg egyebeket tiszteletben kell tartani. De ez 
nagyon jó megoldás, hogy van egy zárható központ, és a körzeti megbízott férhet hozzá. A 
Malomvölgy sajnos nem integrálható, mert ott nincs áram, nem is tudjuk a jelet belőni, de ettől 
függetlenül mindenképpen fontos cél. A rendőrök is azt mondják, hogy ezek a kamerarendszerek 
jelentős visszatartó erővel bírnak, ha megfelelő minőségűek. Olyan kamerákat kell feltenni, hogy ne 
csak azt lássuk, hogy valaki járt ott, hanem azt is, hogy ki, meg azt is, hogy mi volt a rendszáma. Ezek 
sajnos jelentős összegek, de erre idővel majd áldozni kell és olyan szemmel kell nézni a pályázatokat 
is, hogy lehetőleg beleférjenek ilyenek.  
 
Lukács Zsanett alpolgármester: Eszter, a körzeti megbízottat majd megismerhetjük? 
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Kovácsné Véber Eszter polgármester: Én is most láttam az újat. Bokor Tamás volt, de most egy 
teljesen más fiatalembert láttam. Egyelőre még nem hozták el bemutatkozni. De ha jönnek, akkor 
javasolni fogom, hogy az utána következő képviselő-testületi ülésre is jöjjön el. A tűzrakó helyre 
visszatérve, megpróbáltunk jelentős mennyiségű betont belevinni a dologba, hogy ne legyen olyan 
könnyű szétverni. Még egy dolgot szeretnék mondani. A nyirádi és a szőci képviselő-testülettel együtt 
szeretnénk tartani egy ismerkedési délutánt, mivel közös hivatalt tartunk fenn. Július 20-án hétfőn 
17.00 órakor lenne nálunk a Malomvölgyben. A nyirádi polgármester úr javaslatára ők hozzák az 
alapanyagot a főzéshez, mi meg biztosítjuk a helyet és az innivaló batyus módon valósul meg. 
Szeretném kérdezni, hogy várhatóan kinek hogyan alakul a programja, mert vissza kell jeleznünk. Ha 
igény van rá, a falubusszal is kimehetünk. Én vezetek is és nem is iszom. Jövő héten kérek 
visszajelzést. 
 
Rostáné Dél Tímea képviselő: A bölcsi épülete a következő tanévre húzódik és továbbra is családi 
bölcsőde lesz. A családi bölcsődénél a térítési díj hogy s mint lesz? Kalkuláltatok már valamit? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Igazából térítési díjat én nem gondolom, hogy be kellene 
vezetni, főleg nem egy évre, és főleg nem annak a néhány szülőnek, aki most pont abban a 
szerencsétlen helyzetben van, hogy pont annyi idős a gyereke. Sőt, továbbmegyek, én azt gondolom, 
hogy  meg kell vizsgálnunk, mennyi gyerek marad konkrétan a bölcsiben, mert a gyerekek nagyobb 
része a két és fél évet már betöltötte, tulajdonképpen mehetnek is a kiscsoportba. De azért nyilván 
nem szeretnénk azt, hogy a bölcsőde ne működjön. Néhány gyereknek az étkezési díját az 
önkormányzat átvállalná, a szülők részére ez könnyebbség lenne, és nem lenne az, hogy fizetni 
kellene azért, mert a gyerek még nem töltötte be a két és fél évét szeptemberben. Ez nem lesz egy 
olyan jelentős összeg, amit esetleg ne tudnánk támogatni. Azért nem mondtam ezt még részletesen, 
mert egy augusztusi testületi ülésre már ki tudjuk számolni és pontosan látjuk, hogy hány gyerekről 
van szó, Ágota ki tudja alakítani a csoportokat, hogy mennyien férnek el a kiscsoportban és 
mennyinek kell maradni a bölcsiben. Úgy gondolom, hogy ez augusztusi téma lesz.  
 
Kovács Alexandra képviselő: Előfordulhat, hogy a bölcsődei szolgáltatásért egyáltalán nem kell 
fizetni? 
 
Kovácsné Véber Eszter polgármester: Én ezt így nyilvánosan nem mondanám, de azt javaslom, 
gondolkodjunk ezen. Számokkal fogunk jönni, hogy ez az önkormányzatnak mennyibe kerülne, a 
szülőknek mennyibe kerülne, ha ez úgy maradna, egyáltalán hány gyerekről van szó, akinek az 
esetleges étkezését át kell vállalnunk. Más kérdés esetleg? Mivel nem látok, megköszönöm a munkát. 
Remélem, minél többekkel találkozunk július 20-án. A közbeszerzési eljárás lezárultával augusztus 
eleje környékén tartanánk egy testületi ülést. A pontos időpontot még nem tudom, ez attól függ, hogy 
a közbeszerzésnél kell-e hiánypótlás vagy sem. 
 
 
 
Több napirendi pont, kérdés, észrevétel nem lévén, Kovácsné Véber Eszter polgármester megköszöni 
a képviselők részvételét, majd a képviselő-testület nyilvános ülését 18:55 órakor bezárja. 
 

K.m.f. 
 

 
 
        …………………………………..                     …………………………… 
              Kovácsné Véber Eszter              dr. Németh Mária Anita   
                        polgármester                             jegyző    
  


